
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-09-15, § 23 

 

 Tid: 15 september 2009 kl 16.30 – 17.05 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 28 september 2009 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna Johansson (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD) §§ 1-14 

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Lars Bengtson (M) tjänstgörande §§ 15-29 

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Lars Randerz (S) tjänstgörande 

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Birgitta Björk, Mats Cronqvist, 

Ted Ell, Staffan Forsell, Karin Hebel, Lars Jolerus, Erica Lawesson och Ulla Ritzén, 

samt biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 



  

 
 § 23 

Permanentande av energicentrum. Remissvar om utredning 

Dnr T2009-000-02327 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar kontorets utlåtande som svar på 

 remissen om att göra Energicentrum till en permanent verksamhet. 

2 Nämnden förordar alternativ 1, Nollalternativet, som innebär att nuvarande 

 verksamhet bibehålls. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 augusti 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), ledamoten Inge-Britt Lundin (FP) och 

 ledamoten Anders Broberg (KD) ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), ledamoten Mats Lindqvist (MP) och 

 ledamoten Kajsa Stenfelt (V) föreslår följande: 

1 Som svar på remiss om att göra energicentrum till en permanent verksamhet 

 överlämnas trafikkontorets tjänsteutlåtande. 

2 Trafik och renhållningsnämnden förordar alternativ 3, Ett fullskaligt 

 alternativ, som innebär att nuvarande verksamhet vidareutvecklas. 

 

Det är bra att den borgerliga majoriteten har insett betydelsen av 

energibesparingar och därvid återinfört en samlad särskild energikompetens inom 

stadens organisation. Energibesparingar har en stor klimatpositiv inverkan och är 

dessutom generellt den del av miljöarbete där de största och snabbaste 

ekonomiska besparingarna kan göras. Med andra ord, snabbt göras lönsamt! Den 

del av tjänsteutlåtandet som behandlar Trafikkontorets egen kompetens inom 

energibesparingsområdet avstår vi ifrån att kommentera närmare men konstaterar 

att det nog vore bra om den upphandlade kompetensen inom energiområdet även 

fanns permanent inom Trafikkontoret. Vilket i synnerhet även gäller för 

Serviceförvaltningen, som kommer att behöva mycket kunskapsstöd, när man där 

framgent ska upphandla energi. 

 

Däremot så finner vi det värt att påtala, att de energibesparingsprojekt som den 

borgerliga majoriteten tidigare högljutt gjort sig till talesman för, speciellt 

avseende jämförelser med vad den förra politiska majoriteten åstadkom inom 

detta område, nu verkar ha tappat luften! Vilket tydligt framgår av uttalanden från 

de borgerliga företrädarna i Miljö och hälsoskyddsnämnden. Möjligen bör vi se 

det som positivt att de borgerliga företrädare som i alla fall tror på värdet av 

någon rudimentär form av energieffektivisering inte blir övertrumfade av de 

borgerliga mörkerkrafter inom staden, som inte ser något värde i 

energieffektivisering över huvud taget! 

 



  

Inom Stockholms stad finns massor att göra inom energibesparingsområdet! 

Både avseende rådgivning, upphandlingsstöd, livscykelanalyser och stöd till 

framtagande av spjutspetsteknik. Skol och storköken, bara som ett av många 

exempel, skulle med hjälp av effektiv energieffektivisering och modern 

utrustning kunna spara över 70 % på sin elförbrukning från ett verksamhetsår till 

nästa. Skolköken (tillagningskök) står för c:a 60% av respektive skolas 

energiförbrukning. Här skulle man mycket snabbt kunna göra stora besparingar 

på klimatutsläpp och elräkningar. 

Att den borgerliga majoriteten, med hänvisning till budgetskäl ett enstaka 

budgetår väljer att satsa så lite man kan på energibesparingsinsatserna betyder att 

man kommande verksamhetsår hellre spenderar pengar på onödig 

energiförbrukning. Detta samtidigt som man finner det motiverat att skära ner på 

antalet anställda i staden! 

Detta är mycket, mycket dålig hushållning med skattebetalarnas pengar! 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S), ledamoten Mats Lindqvist (MP) och 

ledamoten Kajsa Stenfelt (V) med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


